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Από το υπ’αριθ. 6/ 97 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ.  169/97 

                                                                            Π ε ρ ί λ η ψ η 
«Αποδοχή της τροποποίησης της υπ’ αριθ. 123/97 
απόφασης Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας» 

 
      Σήμερα 8 Απριλίου  του έτους 1997 ημέρα της εβδομάδας Τρίτη και ώρα 20:00 
συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 47, ύστερα από την με   
ημερομηνία  3-4-1997 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους συμβούλους και παρέδρους σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 και 119 του ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 25 μελών βρέθηκαν παρόντα 19 μέλη. 
 
Παρόντες                               Απόντες                                       Παρόντες  
Πάρεδροι 

1. Κ.  Ασλάνογλου Α. Δελαβερίδης  _____________ 
2. Ι. Κουρουζίδης Δ. Αδάμου   
3. Μ. Ποτουρίδης Ε. Παναγιωτίδης   
4. Κ. Κόλβατζης Φ. Γαλανούδη-Τσανάκα    
5. Κ.  Βαφείδης Μ. Αδαλόγλου   
6. Θ. Τέτος Π. Αγαθαγγελίδης   
7. Ε. Λελεκάκης     
8. Κ. Πουλασουχίδης                                                        Απόντες Πάρεδροι 
9. Π. Καρασαββίδου   Γ. Μπαλτζής 

10. Κ. Γκαβαϊσές   Λ. Χατζηγεωργίου 
11. Α. Μαρκούλης   Θ. Δεμερτζής 
12. Α. Καραντουμάνης  
13. Λ. Τάκης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Κατά  τη  συζήτηση  της  υπ’ αριθ.  169/97 
14. Ο.  Σιδηρόπουλος απόφασης      προσήλθαν    οι κ. κ.   Κ.Κόλβατζης    και 
15. Ε. Σοφιανίδης Β.Τσίλης και   αποχώρησαν    οι κ.κ. Ι.Κουρουζίδης,  Κ. 
16. Χ. Παπαγεωργίου Βαφείδης, Ο.Σιδηρόπουλος,Γ.Χιονίδης,Δ.Ζαμάνης. 
17. Β. Τσίλης      Κατά τη συζήτηση της υπ’αρίθ.  170/97    απόφασης  
18. Γ. Χιονίδης προσήλθαν   οι κ.κ.   Ι.Κουρουζίδης,   Κ.Βαφείδης,   Γ. 
19. Δ. Ζαμάνης Χιονίδης, Δ. Ζαμάνης. 

        Κατά   τη συζήτηση της υπ΄αρίθ.   174/97 απόφασης 
   αποχώρησε ο κ. Δ.Ζαμάνης. 
 
 
 
 



 Στη συνέχεια αφού δέχθηκε το Συμβούλιο να συζητήσει και αποφασίσει για 
το παρακάτω θέμα που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη και το οποίο 
έκρινε ως κατεπείγον, ο κ. πρόεδρος εισηγούμενος το θέμα εξέθεσε στο συμβούλιο 
ότι: 
 Πριν από κάποια συμβούλια πήραμε μία απόφαση για την απόδοση τιμών 
στον Α. Σαμαράκη που φιλοξενήσαμε προχθές στην πόλη μας. Η απόφασή μας έλεγε 
να του απονείμουμε το μετάλλιο της πόλης, να τον προσκαλέσουμε, να καλύψουμε  
μέρος των εξόδων και να  συμμετέχουμε σ’ αυτή την οργάνωση. Στη συνέχεια 
προέκυψε αναγκαιότητα , για διάφορους λόγους , αυτή η απόφαση να συμπληρωθεί 
με το ότι τον ανακηρύσσουμε και επίτιμο δημότη. Πρόθεσή μου ήταν αυτό το θέμα 
να το ξεκαθαρίσουμε πριν γίνει η εκδήλωση αφού ήταν σχεδιασμένο να γίνει ΔΣ την 
περασμένη Δευτέρα. Για κάποιους λόγους πρακτικούς δεν έγινε  συμβούλιο και 
επομένως δεν μπόρεσα να ενημερώσω το συμβούλιο όπως κάνω τώρα. Μίλησα όμως 
με τους επικεφαλής των παρατάξεων γι αυτή την αναγκαιότητα και συμφωνήσαμε να 
γίνει αυτό και έτσι αποδόθηκε αυτή η τιμή στον κ. Σαμαράκη. 
 Θέτω υπόψη σας ότι θα πρέπει να συμπληρώσουμε αυτή την απόφαση και 
μ΄αυτό που ήδη έγινε. Αισθάνομαι εκτεθιμένος διότι δεν ενημέρωσα το σώμα όπως 
θα μπορούσε να γίνει διότι δεν έγινε συμβούλιο την περασμένη Δευτέρα. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
 Κουρουζίδης :Κε πρόεδρε είπατε ότι ήρθατε σε επικοινωνία με τους αρχηγούς 
των παρατάξεων. Αυτή τη διαδικασία θα πρέπει να την περάσουμε στον κανονισμό 
για να υπάρξει σαν θεσμός, διότι εγώ δεν μπορώ να λειτουργήσω. Μπαίνει θέμα 
κανονισμού. Αν θέλουμε να λειτουργήσουμε με αρχηγούς παρατάξεων ας έρθει θέμα 
τροποποίησης του κανονισμού. 
 Πρόεδρος:Επί της ουσίας δεν έχετε άδικο, όμως εξήγησα ότι υπήρχε πίεση 
χρόνου και ο πρόεδρος για να κάνει μία παρέκκληση έπρεπε με κάποιον τρόπο να 
συννενοηθεί με κάποιους ανθρώπους. 
 Κουρουζίδης :Αν λέγατε στην εισήγησή σας ότι λόγω χρόνου πήρα αυτή την 
ευθύνη θα συμφωνούσα. 
 Πρόεδρος : Δεν σημαίνει ότι η ευθύνη μοιράστηκε με αυτούς. Δική μου είναι 
η ευθύνη σ’ ότι αφορά την απόφαση του ΔΣ. Είπα ότι αν γινότανε συνεδρίαση του 
ΔΣ δεν θα προέκυπτε αυτό το θέμα. 
 Χιονίδης :Ηθελα να λείψω στη σημερινή συνεδρίαση επειδή όμως είναι στη 
ζωή μου να είμαι υπεύθυνος και επειδή ο ίδιος ο Σαμαράκης είπε ότι η συνείδηση 
δεν γίνεται να είναι ουδέτερη  ήρθα. Αν ερχόταν το θέμα προς συζήτηση εγκαίρως θ’ 
απαντούσα με τον τίτλο του βιβλίου μου «Αρνούμαι». Ηταν λάθος να τεθεί δίπλα σε 
έναν Χάμοντ και σ’ έναν Παπαζώτο ως επίτιμος δημότης ο Σαμαράκης. Είναι 
αλήθεια ότι είναι αξιόλογος λογοτέχνης, ένας γλυκούλης και πονηρούλης 
Μεταξουργειώτης Αθηναίος ο οποίος και με την UNICEF και με τους γιατρούς χωρίς 
σύνορα δείχνει ένα ενδιαφέρον αλλά διαφωνώ με τον χαρακτηρισμό (που 
δημοσιεύθηκε σε μία εφημερίδα) ότι είναι ο μεγαλύτερος συγγραφέας,  διότι θα 
πρέπει να ξεχάσουμε τον μεγάλο Απ.Βακαλόπουλο που έγραψε την ιστορία της 
Μακεδονίας και είναι ηλικίας 88 ετών και την ιστορία του Ελληνισμού που 
αποτελείται από 6.800 σελίδες (από το 1904 έως σήμερα). Το ίδιο και ο 
Παπαρηγόπουλος. Ο Χάμοντ που με την τρίτομη ιστορία της Μακεδονίας υπήρξε ο 
βραχίονας εναντίον των Σκοπίων. Εξαφανίζουμε τον Παπαζώτο για τον οποίο η 
εκπρόσωπος του ιδρύματος Λαμπράκη μου είπε ότι λυπήθηκε που δεν πρόλαβε τον 
Παπαζώτο. Για μένα για να γίνει ένας συγγραφέας επίτιμος δημότης της πόλης μας 
θα πρέπει να έχει συνεισφέρει στη Βέροια.Απ’ ότι ξέρω είναι η πρώτη φορά που ήρθε 



εδώ κι’ αμφιβάλλω πόσοι από τα 1000 άτομα που ήταν στην εκδήλωση στη Στέγη 
είχαν διαβάσει κάποιο από τα έργα του.Ενώ προχθές που μίλησε για ένα ειδικότατο 
θέμα η κα Τατάκη του ακαδημαϊκού ήταν μόνο 12 άτομα, ενώ στην κα Αλλαμανή 
που μίλησε ήταν 49 άτομα. Ξέρω το πνευματικό επίπεδο της Βέροιας.Δεν βρίζω , 
αλλά  ντρέπομαι διότι ξέρω τι υπήρξε η πόλη αυτή. Ουδείς έρχεται σε πνευματικές 
εκδηλώσεις.Οι συγκεντρώσεις για τη Μακεδονία μου θυμίζουν ότι ήταν για να 
δείξουν ότι είναι κουλτουριάρηδες. Πιστεύω ότι την άλλη Δευτέρα που θα μιλήσω θα 
είμαι μόνος μου. Ας τα αφήσουμε αυτά. Ο Σαμαράκης αν ήθελε να βαθμολογηθεί, αν 
και δεν είμαι ειδικός, θα πήγαινε μετά την 30η-40η θέση και όχι στην 1η. 
 Δεν έχει καμία σχέση με τη Βέροια, πως γίνεται επίτιμος δημότης;Ξέρετε ότι 
δύο φορές  «σαμαρώθηκα»  ως δημοτικός σύμβουλος;Και τις δύο φορές  από 
Αντώνηδες; Μία από  το Σαμαρά και μία από τον  Σαμαράκη. Μία φορά  με 
σαμάρωσε ο Δήμαρχος διότι κάλεσε τον κ. Σαμαρά και μετά ζητούσε την απόφασή 
μας και μία  φορά ο πρόεδρος με τον Σαμαράκη. 
 Με παίρνει η κα Σταμούλη τηλέφωνο έντρομη διότι ενώ η επιτροπή μας 
αποφάσισε να του αποδόσει τιμή  μου λέει, στις  24-2-97, ότι κ. Χιονίδη έχω 
προβλημα, με πήρε τηλέφωνο ο κ. Σαμαράκης και μου είπε ότι δεν έρχομαι αν δεν με  
κάνετε επίτιμο με ομόφωνη απόφαση. Προς Θεού,λέω, μας εκβιάζει;Αυτά έγιναν 
τότε και την παρέπεμψα στον πρόεδρο του ΔΣ. Πέρασαν 40 μέρες και με καλείτε 4 
μέρες, ενώ όλες οι εφημεριδες των Αθηνών δημοσιεύουν ότι με ομόφωνη απόφαση 
έγινε η ανακήρυξη ως επίτιμου δημότη. Τι δημ. σύμβουλος είμαι εγώ; Αν δεν 
σεβόμουν τις 2.500 ψήφους,παρά την μεγάλη μου αγάπη προς όλους σας , θα 
παραιτούμουν. 
 Χωρίς να θέλω να τον μειώσω ν’ αναφέρω ότι όταν ήταν υπάλληλος του υπ. 
Εργασίας  απαίτησε και είναι επίτιμος πρόεδρος της Φιλαδέλφειας της Αμερικής και 
της Ν.Ορλεάνης σε ηλικία 40 ετών. Είναι επίτιμος 11 πόλεων πάντα δε ομοφώνως. 
Αν μειοψηφίσει κανείς λέει ότι δεν έρχομαι. Εγώ θα υποβληθώ σ’ αυτήν την 
εκβίαση;Οταν το ξέρω  από τις 24-2-97; Οχι να μην έρθει. Είπαμε να τον τιμήσουμε 
ως έναν εκ των αξιολόγων Ελλήνων οι οποίοι είναι και συγγραφείς και κάνουν μία 
κοινωνική συνεισφορά. Δεν πρέπει να υποκείμεθα σε εκβιασμούς. 
 Είναι ένας αξιόλογος άνθρωπος αλλά η συμπεριφορά του υπήρξε χειρίστη 
από την άποψη του να επιβάλλει αυτή την απόφαση. 
 Ητανε δύο υπερβάσεις. Μία λόγω Πολιτικής Ανοιξης και  δικαιολογούνταν. 
Η μία έγινε προς νέον και η άλλη προς γέροντα ο οποίος δεν είναι 78 χρονών. Στο 
βιβλίο του Αντώνης Σαμαράκης, σελ. 36, θα δείτε ότι διορίστηκε υπάλληλος 15 ετών 
και ότι μπήκε στο Πανεπιστήμιο 15 ετών. 
 Λυπούμαι πολύ γι΄αυτά που είπα αλλά ήμουν στεναχωρημένος. 
 Πρόεδρος :Σε μένα το θέμα της  επιμονής ήρθε πολύ αργότερα και όχι στις 
24-2-97. Εάν μου ετίθετο από τότε είναι προφανές ότι θα έφερνα το θέμα στο ΔΣ. 
 Χιονίδης :Για να μη φέρω πρόβλημα τυπικό για τελευταία φορά στη ζωή μου, 
αλλιώς θα πάψω να είμαι δημ. σύμβουλος, θα απέχω της ψηφοφορίας για να υπάρχει 
αυτή η περίφημη ομόφωνος απόφαση. 
 Σιδηρόπουλος :Κι΄αν ακόμη απέχετε της ψηφοφορίας κ. Χιονίδη εγώ θα 
ψηφίσω αρνητικά. 
 Δήμαρχος :Οτι αφορά την ανακήρυξη του κ. Σαμαράκη ως επίτιμου δημότη 
παρακαλώ να μη γραφεί τίποτα στα πρακτικά. 
 Μπήκαν δύο θέματα. Το ένα είναι ουσίας και το άλλο τυπικό, το οποίο 
αγγίζει την ουσία στο πρόσωπο του προέδρου. 
 Χιονίδης :Δεν είναι τυπικό είναι απαράδεκτο. Αρνούμαι να το δεχθώ. 



 Δήμαρχος :Σ’ ότι αφορά την ουσία συμφωνώ μαζί σας. Είμαι φειδωλός σ΄ότι 
αφορά την ανακήρυξη κάποιου ως επίτιμου δημότη. Μία εβδομάδα πριν την 
εκδήλωση έρχεται στο γραφείο μου έντρομος ο πρόεδρος του ΔΣ και λέει ότι 
κινδυνεύει να ματαιωθεί η εκδήλωση γι αυτόν τον λόγο. Είπα να γίνει ΔΣ την 
περασμένη Δευτέρα και να συζητηθεί το θέμα. Οταν για λόγους που γνωρίζετε  δεν            
κατέστη δυνατή η σύγκληση του ΔΣ τη μέρα αυτήν  είπα ότι προκειμένου να  
συμφωνήσω να επικοινωνήσει ο πρόεδρος με τους επικεφαλής των παρατάξεων κι 
αυτοί αν είναι σύμφωνοι τότε να γίνει η παρέκβαση. 
 Πιστεύω ότι δεν πρέπει να ρίξουμε το ανάθεμα στον πρόεδρο του σώματος 
για να μην πάρει μία τέτοια διάσταση το θέμα. Δεν είχε κάποιον ιδιαίτερο λόγο. 
Εκτελεί τα καθήκοντά του άψογα. Απλώς ήταν η αγωνία του. Γι’ αυτό τον λόγο 
ήθελα να σας παρακαλέσω να μην αφήσουμε εκτεθιμένο τον πρόεδρο.Παρακαλώ και 
τους δημοσιογράφους που παρίστανται να μην πάρει έκταση το θέμα στις 
εφημερίδες. 
 Ζαμάνης :Γιατί να μην πάρει έκταση;Πρέπει να δέχεστε την κριτική. 
 Δήμαρχος :Απευθύνθηκα στις εφημερίδες. 
 Πρόεδρος :Αισθάνομαι βαθύτατα εκτεθιμένος και σας διαβεβαιώ ότι δεν 
πρόκειται να συμβεί οποιαδήποτε άλλη περίπτωση. 
 Το ΔΣ μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.-Την εισήγηση και πρόταση του προέδρου. 
2.-Την υπ’αριθ. 123/97 προγενέστερη απόφασή του. 
3.-Την ανάγκη τροπ/σης της υπ’ αριθ. 123/97 προγενέστερης απόφασής του. 
4.-Τις διατάξεις των άρθρων 97,106 και 119 του ΠΔ 410/95 (ΔΚΚ). 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 
 Α)Εγκρίνει τη συζήτηση και λήψη απόφασης για το παραπάνω θέμα που δεν 
είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη. 
 Β)Δέχεται την τροποποίηση της υπ’ αριθ. 123/97  προγενεστερης απόφασή 
του με την συμπλήρωση της ανακήρυξης του συγγραφέα Αντώνη Σαμαράκη ως 
επίτιμου δημότη Βέροιας. 



 
 Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό 169 / 1997 
..................................................................................................................................... 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
     
 Ι. Κουρουζίδης Κ. Γκαβαϊσές 

ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Μ. Ποτουρίδης Α. Μαρκούλης 
 Κ. Κόλβατζης Α. Καραντουμάνης 

 Κ. Βαφείδης Ο. Σιδηρόπουλος 
 Θ. Τέτος Ε. Σοφιανίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ε. Λελεκάκης Χ. Παπαγεωργίου 
 Κ. Πουλασουχίδης Β. Τσίλης 
 Π. Καρασαββίδου Γ. Χιονίδης 

       ΛΕΩΝΙΔΑΣ  ΤΑΚΗΣ   Δ. Ζαμάνης 
     
     
     

 
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  2-5-1997 

        Ο Δήμαρχος  
 
 
 
 
 

      ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
 
  
 


